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Protokół Nr 33 

z obrad trzydziestej trzeciej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 28.05.2021r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Centrum Aktywności Seniora przy ulicy Mickiewicza 22B  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:30. 

Obradom przewodniczyła p. Anna Łańska – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Sesja była nagrywana i transmitowana online /obraz i dźwięk/ przez „TV Krajna” na 

stronie internetowej Gminy Więcbork i zostanie udostępniona w formie linku w 

Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Więcbork. Nagrania będą przechowywane 

przez okres niezbędny do wypełnienia odpowiednich przepisów ustawowych.  

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020r. 

poz.713/ 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Joanna Soja-Tońska 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

i Dróg UM w Więcborku      - Tomasz Fifielski 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXXI nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

5. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

6. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

7. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
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10. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2020r. 

11. Przyjęcie informacji dotyczącej kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2020 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2021. 

12. Informacja Dyrektora Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej oraz Punktów 

Filialnych na temat realizacji zadań w roku 2020 i prezentacja planowanych 

przedsięwzięć na rok 2021. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości 

położonych w Więcborku. 

14. Przyjecie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza 

Więcborka. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy 

Więcbork. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli na plaży przy Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2021. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Sępoleńskiego. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie. 

 

Do powyższego porządku obrad wprowadzono zmiany w kolejności omawiania punktów. 

Jako punkt 6 i 7 wprowadzono uchwały finansowe tj.: 

 pkt 6 Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Więcbork, 

 pkt 7 Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminy Więcbork. 

 

W związku z powyższymi zmianami pozostałe punkty przyjmują numerację dalszą. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad. 

 

Na sali 15 radnych 

 

 Za głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad. 4-5 Przewodnicząca RM p. Anna Łańska poinformowała, że Protokół z XXXI 

nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Więcborku i XXXII sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku zostały napisane. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy 

ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc 

poddano Protokoły pod głosowanie. 

Na sali 15 radnych 
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Protokół z XXXI sesji Nadzwyczajnej RM 

Za głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Protokół z XXXII sesji RM 

 

Za głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.6 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy 

Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.22.2021 z dnia 21 kwietnia 2021r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 01095 o kwotę 746.732,70 zł z przeznaczeniem 

na zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystanego do 

produkcji rolnej prze producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w sprawie 

jego zwrotu, poniesionych w tym zakresie przez Gminę za I okres płatniczy 2021 r. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4430. 

2. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.19.2021 z dnia 14 kwietnia 2021 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2010) w rozdz. 85203 o kwotę 15.773,00 zł z przeznaczeniem 

na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi. W planie 

finansowym wydatków budżetu zmiany ujęte zostały w §4210. 

3. Zmiany w planie dochodów (§2030) i wydatków (§4300) budżetowych w rozdz. 80195  

o kwotę 153.539,00 zł dokonano na podstawie umowy nr 41/M/2021 z dnia 08 kwietnia 

2021r. dotyczącej dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych 

pracowników, jak i na podstawie złożonego zapotrzebowania na środki na realizację tego 

zadania w 2021r. 

4. Zmiany w planie dochodów (§0970) i wydatków (§4010 i §4300) budżetowych w rozdz. 

85195 o kwotę 7.500,00 zł dokonano w związku z wpływem środków z Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na pokrycie kosztów organizacji telefonicznego punktu zgłoszeń 

transportowych i informacji o szczepieniach. 
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5. Zwiększa się plan finansowy wydatków w rozdziale 60016 (§4110 i §4120) o kwotę 

8.100,00 zł i w rozdziale 75023 §4120 o wartość 32.600,00 zł. celem zabezpieczenia środków 

na składki ubezpieczeniowe pracowników samorządowych. 

6. Zwiększa się plan wydatków w rozdziale 75421 w §2710 o kwotę 3.500,00 zł jako 

zabezpieczenie środków na udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego  

z przeznaczeniem na utworzenie i utrzymanie Punktu Szczepień Powszechnych w Sępólnie 

Kraj. 

7. Zmniejsza się plan finansowy wydatków w rozdziale 75702 w §8110 o kwotę 49.200,00 zł 

w związku z utrzymującymi się niskimi stopami procentowymi co skutkuje wypracowaniem 

oszczędności. 

8. Rozwiązuje się rezerwę ogólną o łączną kwotę 200.000,00 zł celem sfinansowania zadań 

opisanych w pkt 5 (częściowo) i 9 niniejszego uzasadnienia. 

9. Zwiększa się plan finansowy wydatków majątkowych w zadaniu pn.: „Przebudowa  

i rozbudowa Sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 1 w Więcborku” o kwotę 

197.500,00 zł w związku z trwającą procedurą przetargową mająca na celu wyłonienie 

wykonawcy zadania. Najtańsza oferta opiewa na kwotę 3.971.837,07 zł przy wartości 

kosztorysowej, ujętej w budżecie Gminy wynoszącej 3.774.494,20 zł. Zmiana w planie 

umożliwi rozstrzygniecie przetargu. 

10. W rozdziale 75085 i 85516 oraz w dziale 801 i 854, oprócz zmian opisanych w pkt 3 i 9 

niniejszego uzasadnienia, dokonano zmian w planach finansowych wydatków placówek 

oświatowych w związku z bieżącym ich funkcjonowaniem. Zmiany uwzględniają także 

aktualizację planu w projekcie realizowanym z dofinansowaniem ze środków budżetu UE pn.: 

„Więcborski Przedszkolak” (zmiany z czwartą cyfrą paragrafu wydatków „7” i „9”). 

11. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków pomiędzy rozdziałem 85395 (§4110, 

§4120 i §4170) a rozdziałem 85202 §4330 o łączną kwotę 26.340,00 zł w związku  

z nawiązaniem współpracy ze Stowarzyszeniem „Dorośli – Dzieciom” z Sępólna Kraj., które 

zabezpieczy wsparcie dla 20 osób z niepełnosprawnościami z terenu Gminy Więcbork.  

W związku z czym nie ma potrzeby uruchamiać usług w ramach pomocy sąsiedzkiej. 

12. Dokonuje się zmian w planie finansowym wydatków w rozdziale 85219 pomiędzy §4210 

a §4300 o kwotę 5.000,00 zł z uwagi na konieczność zabezpieczenia dodatkowych środków 

na dzierżawę kserokopiarek, transport żywności (w ramach Programu Operacyjnego Pomoc 

Żywieniowa) oraz usług pocztowych 13. Zwiększa się plan wydatków budżetowych  

w rozdziale 90095 w §4300 o kwotę 7.500,00 zł celem zakupu usługi wykonania studni 

głębinowej na potrzeby Soł. Sypniewo (nawadnianie terenów zielonych). 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 15 radnych 

Za głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 
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Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

Ad.7 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sępoleńskiego 

omówiła również Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

Projekt został wywołany mając na uwadze kluczowe z punktu widzenia zdrowia publicznego, 

przeciwdziałanie pandemii COVID-19. Kierując się potrzebą stworzenia możliwie 

najszerszego dostępu mieszkańców powiatu sępoleńskiego do szczepień przeciwko COVID-

19 zasadnym jest utworzenie i prowadzenie Punktu Szczepień Powszechnych (PSP) na terenie 

powiatu sępoleńskiego w ramach Narodowego Programu Szczepień. W tym celu Gmina 

Więcbork desygnuje kwotę dofinansowania w wysokości 3.500,00 zł. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 15 radnych 

Za głosowało - 15 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Zestawienie głosowania imiennego stanowi Załącznik do Protokołu i dostępne jest na 

stronie BIP Gminy Więcbork (zakładka: sesje Rady Miejskiej w Więcborku kadencja 

2018-2023) 

 

Ad.8 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 
 

10.04.2021r. – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Więcborku wraz z Burmistrzem Więcborka 

p. Waldemarem Kuszewskim, Zastępcą Burmistrza Więcborka p. Jackiem Masztakowski oraz 

Prezes Stowarzyszenia Rodzin Katolickich w Więcborku p. Zofią Świerczewską, złożyła 

kwiaty pod Pomnikiem „Orła Białego” upamiętniając w ten sposób 85 rocznicę Zbrodni 

Katyńskiej popełnionej przez NKWD na Polskich Oficerach oraz 11 rocznicę Katastrofy 

Smoleńskiej. 

 

19.04.2021r. – Przewodnicząca RM odbyła w biurze RM w Więcborku robocze spotkanie  

z Poseł Na Sejm RP p. Iwoną Kozłowską. 

 

24.04.2021r. – Przewodnicząca RM wzięła udział w akcji zorganizowanej przez Polski 

Związek Wędkarski Oddział w Więcborku dotyczącej uprzątnięcia pasa przybrzeżnego 
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jeziora Więcborskiego. Inicjatorem akcji był p. J. I. w akcji wzięło udział wiele osób,  

w szczególności dzieci ze Szkoły Podstawowej Nr 1 w Więcborku razem z Dyrektor 

Placówki i gronem pedagogicznym.  

 

27.04.2021r. – udział w posiedzeniu połączonych Komisji RM, które odbyło się w Wiejskim 

Domu Kultury w Sypniewie. Posiedzenie połączone było z wizją lokalną obiektu po 

przeprowadzonej modernizacji. 

 

Radny Stanisław Wegner sugerował, aby uczulić Policję na konieczność częstszego 

sprawdzania miejsc gromadzenia się młodzieży i tego, co się tam dzieje, w odniesieniu do 

bałaganu o którym mówiła Przewodnicząca RM. 

 

Przewodnicząca RM podziękowała radnemu za uwagę, informując, że na posiedzeniu 

połączonych Komisji RM ustalono, iż na najbliższe spotkanie zaproszony zostanie Kierownik 

Posterunku Policji w Więcborku i wówczas zostaną mu przedstawione wszystkie sugestie  

i uwagi dotyczące działań Policji na terenie gminy Więcbork. 

 

Ad.9 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 

01.04.2021r. – udział w wideokonferencji samorządowców powiatu sępoleńskiego w sprawie 

utworzenia na terenie powiatu punktu szczepień powszechnych, w której wzięli również 

udział przedstawiciele POZ z terenu powiatu. 

 

02.04.2021r. – udział w wideokonferencji samorządowców, która również dotyczyła 

utworzenia punktu szczepień powszechnych. 

 

03.04.2021r. – udział w pogrzebie Ojca pracownicy Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

 

06.04.2021r. – udział w pogrzebie p. R. B. wieloletniego Gminnego Komendanta OSP Gminy 

Więcbork.  

 

08.04.2021r. – udział w spotkaniu z Starostą powiatu Sępoleńskiego, Wicestarostą oraz 

Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim, w sprawie przebudowy drogi na 

odcinku Więcbork-Nowy Dwór /miejsce: CAS w Więcborku/. Tego samego dnia Burmistrz 

spotkał się z Kierownikiem Posterunku Policji w Więcborku. Na spotkaniu omówiono 

bieżące sprawy dotyczące bezpieczeństwa na terenie gminy Więcbork, a w szczególności 

problem aktów wandalizmu. Pewne działania już zostały w tej materii podjęte tj. wdrożono 

możliwość wideo rejestracji  oraz umieszczania foto pułapek w miejscach  newralgicznych. 

 

09.04.2021r. – udział w posiedzeniu Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 

dotyczącym utworzenia w powiecie punktu szczepień powszechnych. 

 

10.04.2021r.- uczczenie 85 rocznicy Zbrodni Katyńskiej i 11 rocznicę Tragedii Smoleńskiej – 

złożenie kwiatów i zniczy pod Pomnikiem „Orła Białego” w Więcborku. 

 

13.04.2021r. – udział w wideokonferencji z Wojewoda Kujawsko-Pomorskim oraz 

Dyrektorem Narodowego Funduszu Zdrowia w sprawie aktualnej sytuacji epidemicznej na 

terenie województwa kujawsko-pomorskiego oraz tworzenia punktów szczepień 

powszechnych. 
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14.04.2021r. – spotkanie online z p. Katarzyną Adamską z przedstawicielem pomorskiej 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Rozmowa dotyczyła zachęcenia lokalnych przedsiębiorców 

do korzystania z dobrodziejstwa, którym jest Program pn.: „Cała Polska Specjalną Strefą 

Ekonomiczną”. Owocem jednego ze spotkań tego typu z lokalnymi przedsiębiorcami z terenu 

powiatu sępoleńskiego jest to, że jeden z przedsiębiorców z terenu gminy Więcbork otrzymał 

już wsparcie. Dlatego tez prowadzone są rozmowy w kierunku zorganizowania kolejnego 

spotkania z przedsiębiorcami, którzy mogliby również z takiego wsparcia skorzystać. 

  

16.04.2021r. – spotkanie podsumowujące audyt przeprowadzony w Urzędzie Miejskim  

w Więcborku przez Izbę Administracji Skarbowej. Zakres kontroli był szeroki ale w jej 

wyniku Gmina Więcbork nie musi zwracać żadnych środków finansowych, co oznacza, że 

Gmina w sposób prawidłowy prowadzi gospodarkę finansową. 

 

20.04.2021r. – spotkanie z Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku.  

W spotkaniu wziął również udział Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski,  

a omawiany temat dotyczył obchodów Święta 3 maja. Obostrzenia, które są utrzymane 

powodują, że uroczystości przewidziane w weekend majowy będą miały bardzo okrojoną 

formę. o godz. 10:45 przewidziane jest złożenie kwiatów i zniczy pod Pomnikiem „Orła 

Białego”, a o godz. 11:00 masz św. w intencji Ojczyzny. Tego samego dnia Burmistrz odbył 

spotkanie z sołtysami z terenu gminy Więcbork, na którym również obecna była Dyrektor 

MGOK w Więcborku, a jego tematyka dotyczyła uregulowania tematu wynajmu świetlic 

wiejskich /miejsce: CAS w Więcborku/. 

 

21.04.2021r. – udział w posiedzeniu Społecznej Komisji Mieszkaniowej /miejsce: salka narad 

UM w Więcborku/, a następnie w spotkaniu z projektantami obwodnicy Więcborka  

i przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy /miejsce: gabinet Burmistrza 

Więcborka/. 

 

22.04.2021r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych 

dotyczących sprzedaży mienia gminnego. 

 

27.04.2021r. – udział w posiedzeniu Konwentu Burmistrzów Województwa Kujawsko-

Pomorskiego. Tematy poruszone w trakcie spotkania to m. in. społeczne inicjatywy 

mieszkaniowe organizowane wraz z Krajowym Zasobem Nieruchomości oraz stanowisko  

w sprawie rozwoju sieci gazowej na terenie województwa kujawsko-pomorskiego. Tematy 

zostaną rozwinięte na najbliższej komisji RM po przedyskutowaniu sprawy ze Skarbnik 

Gminy Więcbork. w tym tez dniu Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu połączonych Komisji 

RM. 

 

28.04.2021r. – udział w uroczystym uruchomieniu Powiatowego Punktu Szczepień 

Powszechnych, który powstał przy współpracy wszystkich samorządów powiatu 

sępoleńskiego.  W tym dniu Burmistrz podpisał umowę z Urzędem Marszałkowskim 

dotycząca dofinansowania zadania budowy kanalizacji sanitarnej pomiędzy ulicami: 

Kościuszki, a Złotowską w Więcborku. Wartość inwestycji to 716.523,29 zł. dofinansowanie, 

które Gmina może otrzymać to 427.816,83 zł, co stanowi ponad 73% kosztów 

kwalifikowanych tego przedsięwzięcia. 

 

Dodatkowe informacje: 

 9 kwietnia 2021r. otwarte zostały oferty przetargowe na budowę i rozbudowę sali 

gimnastycznej przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Więcborku. Na ten cel dotychczas 
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zabezpieczona została kwota 3.774.494,19 zł. Najniższa oferta, jaka wpłynęła na 

realizację zadania wyniosła 3.981.837,07 zł i została złożona przez Zakład Budowlany  

p. Zdzisława Błocińskiego z Więcborka. Zastanawiano się pierwotnie, czy unieważnić 

przetarg i ogłaszać kolejny. Po dokładnej analizie rynku materiałów budowlanych uznano, 

ze nie ma podstaw przypuszczać, że te ceny mogą ulec obniżeniu, a z dużym 

prawdopodobieństwem w następnym przetargu można byłoby spodziewać się znacznie 

wyższych ofert. Dlatego też zdecydowano przedłożyć radnym propozycję zmian  

w budżecie w przedmiotowym zakresie. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radna Natasza Ksobiak poprosiła Burmistrza o przybliżenie szczegółów spotkania  

w sprawie obwodnicy Więcborka. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że wizyta przedstawicieli Zarządu Dróg Wojewódzkich 

wraz z panią, która jest przyrodnikiem i projektantów, odbyła się w terenie. Wymienienie 

przyjrzeli się jeszcze raz dwóm przebiegom obwodnicy: od skrzyżowania z drogą 

wojewódzką od strony Sępólna nr 241 do skrzyżowania z drogą powiatową relacji Więcbork 

– Nowy Dwór. Weryfikowane były również w trakcie pisma złożone przez mieszkańców,  

w ramach których zgłosili oni różnego typu formy chronione roślin i zwierząt występujące na 

trasie przebiegu przyszłej inwestycji. Obecnie trwają prace związane z przygotowaniem 

Raportu Oddziaływania na Środowisko i z rozmów, jakie przeprowadził w tej sprawie 

wynika, że jest duża szansa, że do końca maja dokument ten będzie już gotowy i zostanie mu 

przedłożony. 

  
Radny Wegner prosił o doprecyzowanie, czy wspomniana przez Burmistrza, budowa 

kanalizacji sanitarnej dotycząca ulic: Kościuszki i Złotowskiej, obejmie również końcowe 

numery ulicy Hallera tj. 41 i 42. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że o ile dobrze pamięta to tak, ale o konkrety odesłał do 

Referatu Inwestycji /…/ UM w Więcborku. Dodał, że postara się też o wyjaśnienie 

wątpliwości radnego w trakcie obrad sesji i przekaże mu ustalenia. 

 

Przewodnicząca RM zwróciła się do Burmistrza o podanie informacji dotyczącej procedury 

negocjacyjnej towarzyszącej utworzeniu Punktu Szczepień Masowych i odpowiedzi na 

pytanie dlaczego Punkt taki nie powstał w Więcborku. Radna chciała również uzyskać więcej 

informacji na temat spotkania odnośnie drogi relacji Więcbork-Nowy Dwór tzn. czego 

konkretnie to spotkanie dotyczyło, i czy ewentualnie spisano jakieś porozumienie dotyczące 

współpracy Gminy Więcbork, a Powiatem Sępoleńskim. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że w momencie kiedy na jednej z wideokonferencji  

w Wojewoda Kujawsko-Pomorskim podano informację, iż na terenie każdego z powiatów ma 

powstać Punkt Szczepień Powszechnych zorganizowany tak, aby według przelicznika: na 

każde 10 tysięcy osób mieszkających na terenie danego powiatu, 800 osób tygodniowo mogło 

się zaszczepić. Gmina Więcbork deklarowała gotowość i chęć utworzenia takiego punktu 

szczepień, ale po analizie w związku z ograniczoną ilością podmiotów medycznych i osób, 

które mogłyby realizować, to zadanie od strony medycznej (pomijając sferę administracyjną  

i lokalową) w poczuciu odpowiedzialności za powodzenie tego przedsięwzięcia, wspólnie ze 

wszystkimi samorządowcami powiatu sępoleńskiego podjęto decyzję o utworzeniu jednego, 

Powiatowego Punktu Szczepień Powszechnych. Z uwagi na położenie geograficzne  
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i zapewnienie ogólnej dostępności mieszkańcom powiatu sępoleńskiego, dla całego powiatu 

ustalono, że będzie Sępólno Krajeńskie. Będąc w tym temacie Burmistrz zaprosił i zachęcił 

wszystkich mieszkańców gminy Więcbork do skorzystania z tego dobrodziejstwa- 

możliwości zaszczepienia się. Sam wyraził przekonanie, że szczepienia powszechne są 

przepustką do powrotu do normalnego życia. Mówił, że za kilka dni Polska świętować będzie 

230 rocznicę uchwalenia Konstytucji 3 Maja. Dla Polaków w 1791r. uchwalenie Konstytucji  

Maja było nadzieją na lepsze jutro. Tak samo jak dla nich, tak samo dla nas w tej chwili, 

szczepienia mogą stanowić taką jutrzenkę lepszych dni. Stąd też jego apel i zaproszenie 

kierowane do mieszkańców o szczepienia we wszystkich dostępnych punktach szczepień  

w tym również w Powiatowym Punkcie Szczepień Powszechnych w Sępólnie Krajeńskim.  

W kwestii przebudowy drogi relacji Więcbork-Nowy Dwór i odbytym spotkaniu Burmistrz 

podał, że rozmowy dotyczyły zakresu i założeń realizowanej inwestycji. Rozstrzygano, czy na 

całym odcinku ma zostać wykonana przebudowa wraz z ciągiem pieszo-rowerowym, czy 

ciąg-pieszo rowerowy ma być wykonany tylko na terenie zabudowanym, w pozostałej części 

nie, by bardziej zracjonalizować ponoszone wydatki. Ostatecznie przyjęto, że jeżeli 

inwestycja ma być realizowana wspólnie Powiat Sępoleński/Gmina Więcbork, to na całym 

odcinku łącznie z ciągiem pieszo-rowerowym. Oczywiście jest świadomość, tego, że taka 

koncepcja rodzić będzie konkretne skutki finansowe, ale uważa, że tak ten odcinek powinien 

zostać zrealizowany. Na ta okoliczność nie spisywano żadnych porozumień, natomiast Pan 

Starosta zadeklarował, że Powiat przygotowuje się od strony technicznej – jest konieczność 

wydania ZRID (Zezwolenie na Realizację Inwestycji Drogowej)  w związku z koniecznością 

wykupu gruntów dla celów ciągu pieszo-rowerowego. W roku 2022 ma zostać złożony 

wniosek o dofinansowanie do Funduszu Rozwoju Dróg Samorządowych. Propozycja Starosty 

jest taka, że jeżeli Powiat otrzyma dofinansowanie, to wkład własny ma stanowić udział 

zarówno samorządu powiatowego, jak i samorządu Gminy Więcbork w proporcji 50%/50%. 

 

To rozumiem jest już pewne – Przewodnicząca RM. 

 

Pewne będzie, jak zostanie złożony wniosek – Burmistrz Więcborka. 

 

Przewodnicząca RM podkreśliła, że jej pytanie wynika z tego, że w wielu inwestycjach 

Gmina Więcbork jest pomijana przez Powiat, dlatego też docieka, czy na pewno będzie to 

miało miejsce i w 2022r. Powiat złoży ten wniosek. Osobiście optowała za tym, że jeżeli jest 

taka możliwość, Gmina Więcbork podpisała w tym zakresie jakieś porozumienie z Powiatem, 

tak aby ustalenia zawarte zostały na piśmie. 

 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że pytanie czy to, czy jest to pewne, powinno zostać 

skierowane do Starosty Powiatu Sępoleńskiego, który będzie o tym decydował. Jeżeli 

dofinansowanie będzie, to będzie ono dla inwestora, a tym będzie Zarząd Drogowy czyli 

Powiat. Burmistrz zaznaczył, że spotkanie nie było przypadkowe, bo Gmina ma świadomość 

jak duże zadanie czeka ją do realizacji. Wiadomo też, ze jeżeli pod uwagę bierze się ciąg 

pieszo-rowerowy trzeba będzie skorzystać ze spec ustawy tj. otrzymać ZRID, wszelkie 

pozwolenia od Wojewody mówiące o podziałach geodezyjnych i kwestiach odszkodowań za 

przejęte grunty. Zatem przed złożeniem wniosku do Rządowego Programu jest jeszcze wiele 

czynności administracyjnych do wykonania.  

 

Przewodnicząca RM pytała o  ile mniejsze byłyby to środki, gdyby zrealizować ścieżkę 

pieszo-rowerowa tyko do wysokości ogórków działkowych, a w na dalszym odcinku tylko 

nawierzchnię jezdną. Zdaniem radnej będą to duże środki i jeżeli Gmina Więcbork miałaby to 

tej inwestycji dokładać dobrze wiedzieć o jakiego rzędu środki chodzi. 
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Burmistrz Więcborka podał, że mowa jest o odcinku długości 3,298km. Zakładany koszt 

inwestycji to około 8.000.000,00 zł. Szacowano opcje ze ścieżką i bez. Oszacowano, i należy 

przyjąć to wyłącznie w kategorii kwoty szacunkowej, że realizacja inwestycji bez ścieżki 

pieszo-rowerowej, to koszt w granicach 1.500.000,00 zł – 2.000.000,00 zł mniejszy.  

w momencie, kiedy podjęte zostaną rozmowy o partycypacji  w kosztach przedsięwzięcia  

i uzyskanym dofinansowaniu rządowym, przy kwocie 2.000.000,00 zł, przy założeniu 50% 

dofinansowania – 1.000.000,00 zł do podziału pomiędzy samorządy. Przy partycypacji warto 

dołożyć te 500.000,00 zł gminnych środków, żeby ta przebudowa była solidna, a mieszkańcy 

i turyści mogli się tą trasą bezpiecznie przemieszczać. 

 

Przewodnicząca RM przyjęła, że przy podejmowaniu decyzji w tej sprawie, Burmistrz 

przedyskutuje z radnymi tą kwestię. Wyjaśniła też, że jest nieco innego zdania niż Burmistrz 

w kwestii dokładania środków do inwestycji na drogach powiatowych. Poza tym dołożenie 

1.000.000,00 zł, czy 2.000.000,00 zł to, dla Gminy Więcbork ogromna różnica. Dlatego też 

chciałaby, aby w kwestiach decyzyjnych wzięła udział Rada Miejska. 

 

Radny Mateusz Łański mówił, że ponad rok temu Wicestarosta Powiatu na spotkaniu 

zobowiązał się, że w ciągu dwóch lat ta droga ze ścieżką powstanie i nic wówczas nie było 

wspomniane, że Gmina Więcbork miałaby coś do tej inwestycji dołożyć.   

 

Burmistrz Więcborka uważał, że zarówno on, jak i radni mają podobne spojrzenie na to do 

czego Gmina Więcbork dokłada. Gmina dokłada do dróg powiatowych i dróg wojewódzkich. 

Na szczęście jest Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg Samorządowych w ramach którego jakieś 

wsparcie otrzymuje również Gmina. Nie ukrywał, że na pewno byłoby o wiele łatwiej gdyby 

Gmina mogła się skupić tylko na finansowaniu własnych inwestycji. Jeżeli jednak będzie 

wybór realizacja inwestycji wspólnie, albo wcale, to pomimo wszystko wniesie do Rady 

miejskiej o partycypację w kosztach omawianej inwestycji. 

 

Radny Jan Antczak bardzo wątpił w szanse powodzenia inwestycji. Przypomniał, że swego 

czasu Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego obiecał realizację ścieżki rowerowej 

z Więcborka do „Gabi-BIS”. Mijają cztery lata, a w temacie nic się nie dzieje. Jest oczywiście 

za wykonaniem inwestycji do Nowego Dworu, bo zna tą drogę i sam często nią jeździ.  

 

Burmistrz Więcborka odpowiadając radnemu zwrócił uwagę, że w toczącej się dyskusji 

przywołano Starostę Powiatu Sępoleńskiego, natomiast radny wywołał Urząd Marszałka 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Proponował jednak, by w tym zakresie nie mieszać 

dwóch systemów władztwa. Każdy z nich odpowiada za swoje słowa. Oczywistym jest, że 

oczekiwano by, aby wszystko przebiegało szybciej i sprawniej, ale są pewne nieuniknione 

procedury i należy je przejść. Bez tego nie będzie inwestycji.  

 

Radny Władysław Rembelski nawiązując do pytania Przewodniczącej RM, czy zadanie jest 

pewne i jako takie kiedy znajdzie się w planach. Jego zdaniem słusznym byłoby, gdyby 

zarówno Powiat, jak i Gmina w jednym czasie przyjęły uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, w której umieściłyby przedmiotowe zadanie 

inwestycyjne. Tak, jak pierwotnie wskazywano w roku 2022 złożenie wniosku przez Powiat 

Sępoleński, realizacja przedsięwzięcia od roku bieżącego (wykonanie podziałów), w roku 

2022 założyć wykup gruntów, a roboty budowlane wykonać w dwóch latach – roku 2023  

i 2024. Jeżeli to przedsięwzięcie zostanie umieszczone w WPF jest ciągłość władzy i większa 

pewność, że zostanie to wykonane.  
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Przewodnicząca RM podziękowała radnemu za merytoryczna podpowiedź i zamknęła 

dyskusję. 

 

Ad.10 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

 

/Odp. na interp. radnej N. Ksobiak/ 

 Postępowanie do Przedszkola Gminnego na rok szkolny 2021/22 przeprowadzone zostało 

na 44 wolne miejsca na łączną pojemność 150 miejsc. Zakwalifikowanych zostało 54 

kandydatów z czego przyjęto 44 osoby, co oznacza, ze Placówka nie dysponuje wolnymi 

miejscami i nie będzie prowadzone rekrutacyjne postępowanie uzupełniające. Żaden  

z kandydatów nie dołączył do wniosku o przyjęcie do Przedszkola zaświadczenia  

o niepełnosprawności dziecka. Zgodnie z danymi uzyskanymi od Dyrektora Placówki 

oraz Pedagoga, Placówka nie dysponuje orzeczeniami o niepełnosprawności 

przedszkolaków. Na dzień 13 kwietnia 2021r. do Placówki uczęszcza pięcioro dzieci  

z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego. Ze względu na posiadane dane, 

zwłaszcza dotyczące ilości dzieci posiadających orzeczenie o potrzebie kształcenia 

specjalnego, podtrzymana zostaje decyzja o funkcjonowaniu w roku szkolnym 2021/2022 

w Przedszkolu Gminnym „Niezapominajka” w Więcborku tylko oddziałów 

ogólnodostępnych.   

 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Obszerna odpowiedź na interpelację dostępna na stronie Biuletynu Informacji 

Publicznej Gminy Więcbork w zakładce w zakładce „Interpelacje i zapytania 

radnych” 

 Z informacji uzyskanej drogą telefoniczną od Dyrektora Zarządu Drogowego w Sępólnie 

Krajeńskim wynika, że gałęzie po wycince przy drodze relacji Sypniewo – Borzyszkowo 

na odcinku z Sypniewa w kierunku Lubczy zostaną uprzątnięte do 30 maja 2021r.  

 

W tym miejscu Burmistrz odczytał odpowiedzi na interpelacje, które zgłoszone zostały  

w miesiącu lutym przez Przewodniczącą RM. Interpelacje przesłane zostały do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Bydgoszczy oraz Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

 

Skan odpowiedzi umieszczony został w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 

Więcbork w zakładce „Rada Miejska”- Interpelacje i zapytania radnych kadencja 2018-

2023. 

 

Ad.11 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radna Brygida Migawa wnioskowała o uzupełnienie ubytków w drogach gminnych 

znajdujących się na terenie Sypniewa. 

 

2. Przewodnicząca RM radna Anna Łańska złożyła interpelację w sprawie uprzątnięcia 

zaniedbanego terenu znajdującego się przy Szpitalu Powiatowym w Więcborku. Teren ten 

należy do Powiatu Sępoleńskiego, dlatego też prosiła o przekazanie interpelacji za 

pośrednictwem Burmistrza Więcborka do właściciela ww. nieruchomości. 

 Druga interpelacja radnej dotyczyła działki sąsiadującej z nieruchomością powiatowa tj. 

nieruchomości należącej do ORANGE, na której stoi dawny budynek Telekomunikacji. 
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Teren ten jest również mocno zaniedbany i zaśmiecony. Radna prosiła o przekazanie 

interpelacji do instytucji odpowiedzialnej. 

 

Po zrealizowanym punkcie Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę  

w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad. 12 Ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej  

i demograficznej za 2020r. przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu i dostępna jest do wglądu 

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

Informację uzupełniła prezentacja multimedialna. 

Z obrad ubył radny Henryk Szwochert /obecnych 14 radnych/ 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Ad.13 Informację dotyczącą kształtowania się kosztów funkcjonowania oświaty 

samorządowej w roku 2020 oraz założeń dotyczących realizacji zadań oświatowych  

w roku 2021 omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku  

p. Danuta Zawidzka. 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu i dostępna jest do wglądu 

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

Informację uzupełniła prezentacja multimedialna. 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Władysław Rembelski podziękował Dyrektor za krótką i treściwą informację. Jako 

radny znalazł w niej wszystkie dane niezbędne do analizy. Od roku 2020 z tego, co pamięta, 

miała być większa subwencja na małe szkoły. W związku z tym pytał, czy wagi na dzieci 

uczęszczające do małych szkół są wyższe, subwencja jest wyższa oraz czy ta zwyżka jest 

tylko symboliczna, czy znacząca dla tych szkół. 

 

Symboliczna – odpowiedziała Dyrektor BOOS. 

 

Radny Rembelski kontynuując wskazał, że dane które otrzymali radni są dla niego 

przerażające. Wynika z nich, że subwencja oświatowa wystarcza jedynie na sfinansowanie 

płac nauczycieli oraz administracji i obsługi. Nie wystarcza nawet na sfinansowanie 

pochodnych tj. składek ZUS i Funduszu Pracy. W roku szkolnym 2019/20 z dochodów 

Gminy Więcbork do placówek oświatowych i edukacyjnej opieki wychowawczej dopłacono 

nieco powyżej 5.000.000,00 zł. Natomiast w roku szkolnym 2020/21, ta kwota wynosi już 

powyżej 7.000.000,00 zł. Przy rosnących cenach zarówno materiałów, jak i usług ta kwota 

może stać się niewystarczająca. Rodzi to pytanie, czy Gminę Więcbork stać na to, aby w roku 

2022 zwiększyć tą kwotę dopłaty z dochodów własnych budżetu Gminy. Obawia się, że jeśli 

nawet Gminę będzie na to stać, to aktualnie obowiązujące przepisy prawne, nie pozwolą na 

zwiększenie wydatków bieżących. Na sesji nie da się tej kwestii rozwiązać, ale zarówno 
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Panowie Burmistrzowie, jak i radni będą musieli się w najbliższym czasie się nad tym 

tematem pochylić. 

 

Radny Andrzej Wenda nawiązał do informacji Dyrektor w kwestii rosnących kosztów 

funkcjonowania Szkoły Podstawowej w Pęperzynie. Chciał wiedzieć, czy  tą wzmiankę 

należy odczytywać, jako sygnał do tego, żeby w przyszłości, w momencie utrzymywania się 

takiej tendencji, rozważyć zasadność istnienia Placówki. Radny chciał tez wiedzieć, czy 

remontowana stołówka w Szkole Podstawowej Nr 2 zostanie oddana do użytku do końca 

września bieżącego roku. 

 

Dyrektor BOOS odpowiadając radnemu na pierwsze pytanie wskazała, że demografii nie da 

się oszukać. Pewną trudność w przeprowadzaniu szczegółowych analiz powoduje fakt dużego 

ruchu migracyjnego i mało danych w oparciu, o które można przeprowadzić symulacje na 

przyszłość. Część danych przedstawiał Dyrektor MGOPS wspominając o liczbie urodzeń  

i o tych oczywistościach się nie dyskutuje. Drugim źródłem informacji w tym zakresie, są 

dane Urzędu Stanu Cywilnego, ale realia liczby dzieci w systemie edukacyjnym, to dwie 

różne rzeczywistości. Trudno jest przeprowadzać rzetelne analizy ponieważ dane z USC mają 

się nijak do danych liczbowych dzieci, które faktycznie są w systemie. Należy mieć 

świadomość, że subwencja na oddziały w szkołach małych wiejskich, ta dodatkowa którą  

w bieżącym roku zwiększono, to nie jest wielkość, która pozwoli na funkcjonowanie takich 

małych szkół biorąc pod uwagę liczebność klasy na poziomie trojga uczniów. Oczywiście 

można łączyć klasy i są takie szkoły, które w sposób mistrzowski to robią. Do takich należy 

SP w Zakrzewku. W tej Placówce Dyrektor bardzo umiejętnie łączy grupy na zajęciach  

w poszczególnych klasach bez szkody dla dzieci,. W tym zakresie również w Pęperzynie jest 

coś do zrobienia, jeżeli liczebność uczniów w klasach będzie malała. Jest to jakieś  panaceum 

na chwilę, ale w perspektywie najbliższych lat wydaje się konieczne podjęcie bardziej 

gruntownych decyzji. Jeżeli chodzi o funkcjonowanie stołówki w SP Nr 2 w Więcborku, to 

obowiązek zapewnienia posiłku zaistnieje od 1 września 2022r., natomiast Gmina Więcbork 

chce wykonać to zadanie jak najszybciej, ponieważ do rozważenia jest decyzja, czy stołówkę 

prowadzić będzie Gmina tj. Szkoła, czy będzie to czynił podmiot zewnętrzny. Niestety brak 

jest zainteresowania z zewnątrz prowadzeniem stołówki. Ograniczenia, z którymi przyszło 

Mierzyc się przez ostatnie miesiące w związku z sytuacją epidemiczną przekładają się na to 

zainteresowanie. Niemniej będą czynione wszelkie starania, aby temat remontu stołówki 

zamknąć jak najszybciej.   

 

Radny Stanisław Wegner wyraził słowa uznania, jeżeli chodzi o realizację Programu 

„Więcborski Maluszek”. Zwrócił jednak uwagę na dużą ilość zabawek - sprzętów 

pozyskanych  w ramach Programu z przeznaczeniem na zewnętrzny plac zabaw. Są one dość 

duże gabarytowo i nie za bardzo widzi możliwość ich umiejscowienia.  

 

Myślę, że najlepszym rozwiązaniem jest sukcesywna wymiana, tak by dzieci zainteresować 

wszystkimi zabawkami i całym wyposażeniem. Ewentualnie wymienianie co jakiś czas – 

odpowiedziała Dyrektor BOOS. 

 

Chodzi o elementy na placu zabaw. Te budyneczki są dość duże, plastikowe i nie ma 

możliwości wniesienia ich do pomieszczeń. Natomiast składanie ich i rozkładanie po prostu je 

zniszczy – radny Wegner. 

 

Dyrektor BOOS przyjęła uwagę do rozważenia. 
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Radna Brygida Migawa prosiła o podanie większej informacji na temat remontu placu 

zabaw w Sypniewie. 

 

Na ten moment szczegółów nie znam. Musiałabym porozmawiać z Dyrektor Placówki, jakie 

konkretnie prace planuje tam wykonać – odpowiedziała Dyrektor BOOS. 

 

Radna Migawa zapytała również, o ilość uczniów uczęszczających do Szkoły Podstawowej 

Nr 1 w Więcborku i Szkoły Podstawowej w Sypniewie. 

 

W SP Nr 1 w Więcborku jest niespełna 300 uczniów, w SP w Sypniewie 208 uczniów – 

mówiła Dyrektor BOOS. 

 

Przewodnicząca RM zapytała, jak ma się zmniejszenie liczy uczniów, a w związku z tym  

i ilości oddziałów o dwa, co wynika z przedłożonej informacji, do tego, że Gmina musi 

dokładać więcej do oświaty. Rozumie to w ten sposób, że jest mniej dzieci, mniej oddziałów, 

a co za tym idzie mniej pieniędzy trzeba dołożyć. Przyjmuje, że przy mniejszej ilości dzieci 

zmniejsza się też ilość nauczycieli, czy ilość nauczycieli w tym przypadku pozostaje bez 

zmian? 

 

Dyrektor BOOS wyjaśniła, że nie ma bezpośredniej zależności nauczyciel-dziecko. Jest 

bezpośrednia zależność w korelacji nauczyciel - oddział. Oznacza to, że wymiar etatu zależy 

od oddziałów i od tego na jakim poziomie edukacyjnym jesteśmy. Od ilości uczniów zależy 

wysokość subwencji, wartość wydatków zależy od oddziałów. Obecnie mamy coraz mniejsze 

możliwości elastycznego reagowania na organizację szkoły, ponieważ coraz częściej i więcej 

prawo przymusza do określonych rozwiązań organizacyjnych. Na przykład o ile we 

wcześniejszych latach przed reformą możliwe było łączenie klas i ich funkcjonowanie, tak 

obecnie pojawiło się szereg ograniczeń tj. tylko w bardzo ograniczonym zakresie można  

łączyć klasy. Pojawiły się zapisy limitujące liczebność oddziałów, obligujące do zatrudniania 

dodatkowego personelu w przypadku obecności dzieci ze sprzężeniem, autyzmem bądź 

aspergerem. Coraz więcej dzieci o specjalnych potrzebach edukacyjnych trafia do szkół 

ogólnodostępnych, a to powoduje konieczność realizacji dodatkowych zajęć specjalnych. 

Należy tez pamiętać, że tak na prawdę wychowanie przedszkolne leży po stronie Gminy  

i każdemu zainteresowanemu dziecku od lat trzech należy je zapewnić. Coraz częściej 

zwiększa się zapotrzebowanie do opieki w wymiarze 8-9 godzinnym, a to powoduje koszty. 

Jeżeli oddział 5 godzinny to 25 godzin, każda kolejna godzina to część etatu i zamyka się  

w czterdziestu paru godzinach tygodniowo. Jeżeli w budżecie mowa jest o wydatkach 

osobowych w wysokości 85%, to zawsze to dokładanie do oświaty jest umieszczone  

w wydatkach osobowych. To, że Gmina zadecydowała o uporządkowaniu  wynagrodzeń w 

sferze administracji i obsługi jest w jej mniemaniu godne uznania, ale wydatki które 

determinują najniższe wynagrodzenie i szereg innych okoliczności, powodują, że te wydatki 

wzrastają i taką tendencję mieć będą. Jeżeli nawet na szczeblu centralnym zostanie podjęta 

decyzja i doda się jakąś wagę np. w ostatnim czasie taką rzeczą jest waga na pomoc 

psychologiczno – pedagogiczną, to kwota ta nie zapewnia obsługi w zakresie tej pomocy.  

W subwencji pojawia się kryterium, które nie zostało jeszcze dookreślone przez 

pomysłodawcę, w ramach którego będzie można pozyskać środki dodatkowe – 

wyrównawcze, których konieczność wprowadzenia pojawi się od września, kiedy  dzieci 

wrócą do szkół. Zgodnie z wstępnymi sygnałami, jakie wpływają, środki te nie będą do 

uzyskania na pomoc psychologiczno-pedagogiczną, a zapotrzebowanie w tej materii jest 

ogromne. Zatem szereg powiązanych ze sobą czynników powoduje, że dopłaty Gminy do 

wydatków oświatowych mają i będą miały tendencję wzrostową. 
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Burmistrz Więcborka podziękował Dyrektor za przedstawienie tak rzeczowego materiału. 

W swojej informacji Dyrektor podała tą informację, ale jego zdaniem powinna ona 

wybrzmieć jednoznacznie. Niedawno podjęta została decyzja o utworzeniu Klubu 

Dziecięcego w Więcborku. Należy pamiętać, że pierwotnie Klub w dużej mierze finansowany 

był ze środków Projektu, który z wielkim sukcesem udało się zrealizować. Jednostka cieszy 

się dużym zainteresowaniem i uznaniem rodziców, i pomimo tego, że na jego wniosek 

decyzją Rady odpłatność za pobyt dziecka w Klubie została zwiększona, to w zdecydowanej 

większości koszty pozostają po stronie Gminy Więcbork. Podobnie rzecz ma się  

z wychowaniem przedszkolnym i placówkami szkół podstawowych. Z jednej strony brak 

uelastycznienia przepisów oświatowych, z drugiej problemem kolejnych rządów jest istota 

subwencji, a konkretnie określenia na co ona ma wystarczać. To dookreślenie byłoby 

wymiernym wskaźnikiem dla samorządów, jak powinny ułożyć system oświaty w danej 

gminie, żeby finansowała się ona z subwencji. Podkreślił, że Gmina Więcbork nie unika 

współfinansowania systemu edukacji, jest za tym, żeby dzieciom z trenu gminy stworzyć jak 

najlepsze warunki do nauki, ale  w obecnej sytuacji dochodzi do pewnej „granicy”, która 

skłoni do wywołania szerokiej dyskusji na temat systemu oświaty na terenie gminy.  

 

Przewodnicząca RM kończąc dyskusję w temacie powiedziała, że samorząd po raz kolejny 

będzie musiał mierzyć się z trudnym tematem i podejmować trudne decyzje. Będzie to 

kolejny po stawkach opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, podatkach i opłatach 

za wodę, niełatwy dylemat, który pozostawiono w gestii decyzyjnej samorządu. Podziękowała 

Dyrektor BOOS za jej profesjonalizm i pomoc w rozwiązywaniu problematycznych spraw. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.14 Informację na temat realizacji zadań w roku 2020 i prezentacja planowanych 

przedsięwzięć na rok 2021, przedstawiła Dyrektor Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej 

oraz Punktów Filialnych p. Ludmiła Piekałkiewicz-Geruzel. 

 

 Z obrad ubył radny Jan Antczak /obecnych13 radnych/ 

 

Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu i dostępna jest do wglądu 

w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork. 

Informację uzupełniła prezentacja multimedialna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wegner podziękował i wyraził zadowolenie z wysokiego poziomu pracy Biblioteki. 

Podkreślił, że jest to jego ulubiona Placówka od ponad pół wieku. 

 

Dyrektor MGBP mówiła, że cieszą ją słowa uznania. Zaznaczyła jednocześnie, że nie tylko 

radny, ale każdy z mieszkańców może liczyć na wysoki poziom obsług. W tym specyficznym 

czasie z racji konieczności ograniczania bezpośredniego kontaktu, każdy może zadzwonić  

i zamówić konkretną interesującą go pozycję i oczekiwać informacji, czy jest dostępna lub 

kiedy się pojawi, za zgodą, otrzymuje informację telefoniczną, że jest dostępna do 

wypożyczenia. 
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Przewodnicząca RM pogratulowała Dyrektor kreatywności i podziękowała za 

profesjonalizm. Jednostka jest przykładem, że nawet w czasie pandemicznych ograniczeń 

można funkcjonować, realizować określone zadnia i spełniać oczekiwania 

mieszkańców/czytelników.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Ad.15 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości położonych 

w Więcborku omówił Kierownik Referatu Inwestycji, Zagospodarowania Przestrzennego 

i Gospodarki Nieruchomościami UM w Więcborku p. Michał Bąk. 

 

Nieruchomości gruntowe oznaczone numerami geodezyjnymi 14/8, 14/9, 14/10 obręb 

Więcbork 1 stanowiące własność Gminy Więcbork zostaną sprzedane w drodze 

bezprzetargowej z przeznaczeniem na poprawienie warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej oznaczonej numerem geodezyjnym 321 obręb Więcbork 1. 

Sprzedaż w tym trybie jest uzasadniona z uwagi na potrzebę właściciela działki przyległej na 

zapewnienie dojazdu do działki 321 od strony ulicy Piastów. Dojazd od ulicy Pomorskiej jest 

znacznie utrudniony z powodu stromej skarpy. Nieruchomości z uwagi na małą powierzchnie 

i położenie spełniają warunki do sprzedaży w trybie bezprzetargowym. Wpływ ze sprzedaży 

przyczyni się do realizacji dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku 

komunalnego. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał, jaka cena za m² zostanie przyjęta w procedurze 

przetargowej. 

 

Kierownik Referatu UM odpowiedział, że według wstępnych informacji wartość łącznie  

z podatkiem VAT te trzy działki zostały wycenione na kwotę w granicach 15.000,00 zł.  

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.16 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność Burmistrza Więcborka 

przedstawiła Przewodnicząca Skarg Wniosków i Petycji p. Natasza Ksobiak. 

 

W dniu 30 marca 2021 roku wpłynęła do Urzędu Miejskiego w Więcborku skarga Pana T. B. 

na bezczynność Burmistrza Więcborka i Rady Miejskiej w Więcborku. Zgodnie z art. 229 

pkt. 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 
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2020r. poz. 256 ze zm.) skarga na bezczynność Burmistrza Więcborka według właściwości 

została skierowana pismem nr ZBW.1511.1.2021 z dnia 13 kwietnia 2021r. do rozpatrzenia 

przez Radę Miejską w Więcborku. 

Natomiast na podstawie art. 229 pkt. 1 ustawy z dnia 14 czerwca 1960r. Kodeks 

postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2020r. poz. 256 ze zm.) skarga na bezczynność 

Rady Miejskiej w Więcborku według właściwości została skierowana pismem nr 

ZBW.1511.2.2021 z dnia 13 kwietnia 2021r. do rozpatrzenia przez Wojewodę Kujawsko – 

Pomorskiego. W wyniku przeprowadzonego postępowania wyjaśniającego Komisja Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz Rada Miejska w Więcborku ustaliły, że: 

Skarżący zarzuca Burmistrzowi Więcbork bezczynność w zakresie budowy oświetlenia 

ulicznego. Każdego roku na podstawie złożonych wniosków radnych, sołtysów  

i mieszkańców Gminy Więcbork oraz własnych spostrzeżeń i ustaleń Burmistrz Więcborka 

przedstawia w projekcie budżetu zadania związane z budową oświetlenia ulicznego. Każda 

taka decyzja poprzedzona jest analizą jego zasadności tak pod względem bezpieczeństwa, 

technicznym, a przede wszystkim finansowym. Ten ostatni aspekt determinuje w sposób 

istotny realizację ww. zadania. Radni Rady Miejskiej w Więcborku uchwalając budżet na 

dany rok, a następnie przyjmując sprawozdanie z jego realizacji weryfikują sposób realizacji 

poszczególnych przedsięwzięć. W ostatnich 6 latach Gmina Więcbork przeznaczyła na 

budową nowych ulicznych punktów świetlnych kwotę: 871.980,37zł., zatem trudno zarzucić 

tak Burmistrzowi Więcborka jak i Radnym Rady Miejskiej w Więcborku bezczynność w tej 

kwestii. Jednocześnie należy zwrócić uwagę, że art. 18 ust.1 ustawy z dnia 10 kwietnia 1997r. 

Prawo energetyczne (Dz.U.2021.716) określa, że do zadań własnych gminy w zakresie 

zaopatrzenia w energię elektryczną, ciepło i paliwa gazowe należy m.in. planowanie 

oświetlenia znajdujących się na terenie gminy. Nie jest to przepis nakładający na organy 

gminy obowiązku w tym zakresie a jedynie wskazanie podmiotu właściwego do realizacji 

takich zadań. 

Mając na uwadze powyższe oraz analizując zapisy art. 101a ustawy z dnia 8 marca 1990r.  

o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020r. poz. 713, 1378) skargę na bezczynność organu 

można wnieść, gdy organ gminy nie wykonuje czynności nakazanych prawem.  

W omawianym przypadku zarówno przepisy prawa jak i działania podejmowane zarówno 

przez Burmistrza Więcborka jak i Radę Miejską w Więcborku w kwestii oświetlenia 

ulicznego nie uzasadniają stwierdzenia bezczynności. 

Wobec powyższego skargę należy uznać za bezzasadną. 

 

Pytań nie było 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

 

Ad.17-18 Projekty uchwał w sprawach dotyczących funkcjonowania kąpielisk na terenie 

gminy Więcbork w sezonie turystycznym 2021r. omówił Zastępca Burmistrza Więcborka  

p. Jacek Masztakowski 
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a) w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Więcbork, 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że Rada określa, w drodze 

uchwały będącej aktem prawa miejscowego, corocznie do dnia 20 maja sezon kąpielowy, 

który obejmuje okres między 1 czerwca a 30 września oraz corocznie do dnia 20 maja wykaz 

kąpielisk na terenie gminy lub na polskich obszarach morskich przyległych do danej gminy. 

Organizator kąpieliska jest obowiązany do dnia 31 grudnia roku poprzedzającego sezon 

kąpielowy, w którym kąpielisko ma być otwarte, przekazać wójtowi, burmistrzowi lub 

prezydentowi miasta wniosek o umieszczenie w wykazie kąpielisk. Wniosek powinien 

zawierać informacje zgodnie z art. 37 ust.4 i 5. Kompletny wniosek dotyczący kąpieliska 

złożył Urząd Miejski w Więcborku. Zgodnie z art. 37 Prawa wodnego przekazano do 

zaopiniowania projekt uchwały Wodom Polskim, właścicielowi wód oraz właściwemu 

organowi Inspekcji Ochrony Środowiska i powiatowemu inspektorowi sanitarnemu. Projekt 

został zaopiniowany pozytywnie. Burmistrz Więcborka poprzez obwieszczenie przedstawił 

do publicznej wiadomości projekt uchwały na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego  

w Więcborku. Do dnia 9 lutego 2021r. nie wpłynęły żadne wnioski. 

 

Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie. 

 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

b) w sprawie utworzenia miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli na plaży przy 

Jeziorze Konicznym w miejscowości Lubcza. 

 

Ustawa z dnia 20 lipca 2017r. Prawo wodne w art. 37 stanowi, że w przypadku gdy nie jest 

uzasadnione utworzenie kąpieliska, rada gminy może wyrazić, w drodze uchwały będącej 

aktem prawa miejscowego, zgodę na utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do 

kąpieli, funkcjonującego przez okres nie dłuższy niż 30 dni w roku kalendarzowym, 

określając sezon kąpielowy dla miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 

Organizator miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, w terminie nie krótszym niż 

30 dni przed planowanym otwarciem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli, 

przekazuje wójtowi, burmistrzowi lub prezydentowi miasta wniosek o wyrażenie zgody na 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. Wniosek złożył Urząd 

Miejski w Więcborku, który będzie organizatorem miejsca okazjonalnie wykorzystywanego 

do kąpieli. Ze względu, iż na plaży w Lubczy w czasie weekendów występuje zwiększona 

liczba kąpiących się osób, a położenie oraz dostępność nie uzasadniają tworzenia w tym 

miejscu kąpieliska, dlatego też z uwagi na dotychczasową praktykę słusznym wydaje się 

utworzenie miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli. 
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Przewodnicząca RM poprosiła o przedstawienie opinii Komisji. 

 

Opinia połączonych Komisji: Budżetu i Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska, 

Infrastruktury Gminnej i Porządku Publicznego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Wenda przyjął, że na ten czas 30 dni Gmina podpisuje umowę z ratownikiem. 

 

Tak, dwóch ratowników będzie zabezpieczało to kąpielisko. Każdorazowo publikowane jest 

ogłoszenie, osoby zainteresowane się zgłaszają. Wówczas dokonuje się rozpisania, kto i w 

jakim terminie może zapewnić obsługę ratowniczą. Na szczęście do tego roku wszystkie 

terminy były wypełnione i ma nadzieję, że i w tym roku pojawią się ratownicy zainteresowani 

praca w sezonie – odpowiedział Zastępca Burmistrza Więcborka. 

  

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie. 

Na sali 13 radnych 

Za głosowało - 13 radnych 

Przeciwnych - 0 radnych 

Wstrzymało się od głosu - 0 radnych 

 

Ad.19 Wolne wnioski i informacje. 

 

W tym punkcie Burmistrz Więcborka poinformował, że 21 kwietnia 2021r. Prezes Rady 

ministrów p. Mateusz Morawiecki zatwierdził listę Projektów zgłoszonych do Rządowego 

Programu Rozwoju Dróg, które otrzymają dofinansowanie. Wśród zatwierdzonych wniosków 

znalazł się ten złożony przez Gminę Więcbork na budowę dróg gminnych wraz z siecią 

kanalizacji deszczowej na części ulicy Szlaku Bursztynowego, odcinka ul. Pomorskiej  

i Leszka Białego w Więcborku. Projekt otrzymał dofinansowanie w wysokości 2.018.374,00 

zł przy wartości całkowitej zadania: 3.669.771,90 zł. Natomiast drugi wniosek dotyczący 

przebudowy drogi relacji Runowo Krajeńskie - Puszcza znalazł się na liście zadań 

rezerwowych. Jeżeli pojawią się dodatkowe środki, czy oszczędności poprzetargowe pozwolą 

i Gmina zostanie zakwalifikowani do tego dofinansowania, to ten projekt Gmina będzie 

chciała zrealizować. 

 

Burmistrz życzył też wszystkim radosnego świętowania długiego weekendu. Z uwagi na 

obostrzenia pandemiczne będzie to raczej świętowanie w skromnym gronie ale niemniej 

zapraszał wszystkich do aktywnego uczestnictwa w zbliżających się Świętach. 

 

2 maja 2021r. o godz. 13:55 – na antenie TVP „KULTURA” koncertowe wykonanie „Don 

Carlosa” Giuseppe Verdiego z Łodzi. W artystycznej odsłoni zobaczymy tam Więcborczanina 

maestro Andrzeja Dobber. 

2 maja 2021r. – Szczep Więcborskich Drużyn Harcerskich organizuje na Placu Jana Pawła II 

Happening Patriotyczny 

3 maja 2021r. o godz. 10:45 – nastąpi złożenie kwiatów i zniczy pod Pomnikiem „Orła 

Białego w Więcborku, a o godz. 11:00 odprawiona zostanie msza św. w intencji Ojczyzny. 

3 maja 2021r. o godz. 16:00 – na stronie youtube Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku można będzie obejrzeć koncert Więcborskiej Orkiestry Dętej, sekcji wokalnej  
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i instrumentalnej MGOK w Więcborku, Harcerzy Więcborskiej Drużyny Harcerskiej  

i Więcborskich Mażoretek. 

1-10 Maja 2021r. – wystawa plenerowa przy MGOK w Więcborku pn.: „Polskie Symbole 

Narodowe”. 

 

Kończąc Burmistrz ponowił apel o podjęcie przez mieszkańców gminy Więcbork tematu 

szczepień i korzystania z Punktu Szczepień Masowych otwartego dla mieszkańców  

w Sępólnie Krajeńskim. 

 

Na tym spotkanie zakończono 

Przewodnicząca Rady Miejskiej słowami „zamykam obrady trzydziestej trzeciej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku” zamknęła obrady. 

 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Anna Łańska 

 


